
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 2 (B 65), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 31. januar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mike Villa Fonseca (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Har Styrelsen for Patientsikkerheds undersøgelse af, om ambulancebehandlere og 

paramedicinere skal tildeles forbeholdt virksomhedsområder, været sendt i høring 

hos relevante myndigheder, organisationer og foreninger?” 

 

Svar: 

Som oplyst i mit samtidige svar på spørgsmål nr. 1 (B 65) har Indenrigs- og 

Sundhedsministeriet indhentet en faglig vurdering fra Styrelsen for Patientsikkerhed 

til brug for stillingtagen til beslutningsforslaget.  

 

En ekstern høring er både ressource- og tidskrævende, og efter sædvanlig praksis vil 

der som regel først ske inddragelse af bl.a. faglige selskaber, hvis styrelsens 

undersøgelse resulterer i, at der vurderes at være et patientsikkerhedsmæssigt behov 

for at tildele et forbeholdt virksomhedsområde.  

 

Det var som bekendt ikke tilfældet i denne situation, og vurderingen er derfor alene 

udtryk for Styrelsen for Patientsikkerheds faglige vurdering, som jeg henholder mig 

til.  
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